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 Protokół Nr LXXI/23 

z LXXI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 09 października 2023 r. w godzinach od 12.00 do 

14.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

 

Adn. 1 

LXXI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Kamila 

Mazurek. Na wstępie powitała Wójta Gminy – P.Przemysława Renna, radnych Rady Gminy, 

Sekretarz Gminy – Alicję Kędracką, Skarbnik Gminy – Paulinę Durak, dyrektora Przedszkola 

„Leśne Ludki” w Mieścisku – Danutę Ciszewską, dyrektora Centrum Usług Wspólnych – 

Aleksandrę Rataj,  inspektor ds. obsługi organów gminy – Wiesławę Kujawę, mecenasa – 

Michała Walkowiaka, sołtysów wsi, mieszkańców oraz informatyka – Piotra Mnichowskiego.  

(Lista obecności gości na sesji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że sesja jest nagrywana i transmitowana, 

administratorem danych jest Gmina Mieścisko, a klauzula informacyjna zamieszczona jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Mieścisko i na drzwiach sali sesyjnej Urzędu Gminy. 

Adn. 2 – Stwierdzenie quorum 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o elektroniczne potwierdzenie obecności 

na sesji, po czym stwierdziła, że na sesji na 15 radnych obecnych jest 14, co stanowi quorum, 

a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał.  

(Radni nieobecni: Kamila Chelwing) 

(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

Adn. 3 – Przedstawienie porządku obrad LXXI sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad sesji został dostarczony  

z wyprzedzeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś wnosi do niego zmiany ? 

- Wójt Gminy – zgłosił wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad pkt.18 – Podjęcie 

uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

gminnej ewidencji zabytków w ramach rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Uzasadnione jest to potrzebą wcześniejszego uzgodnienia projektu uchwały z Ministrem 

Rolnictwa. Projekt zostanie przedłożony na następnej sesji. 

Przewodnicząca Rady poddała wniosek formalny Wójta o wycofanie z porządku w/w projektu 

uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji, wniosek został przyjęty i projekt uchwały został wycofany z 

porządku obrad. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad sesji po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie Porządku obrad LXXI sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

5. Zapytania sołtysów. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

7.Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie  

międzysesyjnym. 

8.Przedstawienie przez Zespół Opiniujący opinii o zgłoszonym kandydacie na ławnika do Sądu 

Rejonowego Poznań – Grunwald i Jeżyce w Poznaniu do orzekania w sprawach z zakresu prawa 

pracy. 

9. Wybór komisji skrutacyjnej. 

10. Wybory w głosowaniu tajnym. 

11. Ogłoszenie przez komisję skrutacyjną wyników wyborów ławnika. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego Poznań-Grunwald i 

Jeżyce w Poznaniu. 

13.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Mieścisko. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia Sołectwa Mieścisko. 

15.Podjęcie uchwały w sprawie połączenia Sołectwa Gołaszewo z Sołectwem Piastowice. 

16.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutów Sołectw Gminy 

Mieścisko. 

17.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

Mieścisko, nadania jej statutu oraz określenia trybu zgłaszania wniosku o podjęcie inicjatywy 

uchwałodawczej. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2023. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Mieścisko na lata 2023-2038. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 

22. Zakończenie. 

                

Adn. 4 – Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 

biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń a zatem zgłosiła wniosek o jego przyjęcie 

bez odczytywania prosząc radnych o oddanie głosu za pomocą urządzeń elektronicznych. 

Protokół z ostatniej sesji w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 
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Adn. 5 – Zapytania sołtysów 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do sołtysów czy mają zapytania ? 

Sołtysi obecni na sesji nie zgłosili zapytań. 

 

Adn. 6 – Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy – Przemysław Renn przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Do przedstawionego sprawozdania Wójta nie zgłoszono zapytań. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu). 

 

Adn. 7 - Sprawozdanie Przewodniczących z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili sprawozdania z prac Komisji w 

okresie międzysesyjnym: 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej:  

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia:  

- 3 października br. – posiedzenie w Zakładzie Aktywności Zawodowej w Gołaszewie, którego 

tematem była: Kontrola realizacji planu dochodów i wydatków za I półrocze br. 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 

- 5 października br. - wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy, którego tematem było 

zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję, 

- radny Kozłowski Robert – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 

Budżetu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) w dniu 15 września br. Posiedzenie wyjazdowe wspólnie z Komisją Przestrzegania Prawa, 

Ochrony Środowiska i Komunikacji, którego tematem było „Zapoznanie ze stanem dróg 

gruntowych, utrzymaniem czystości i porządku przy drogach gminnych oraz zwrócenie uwagi 

na podorywanie dróg i poboczy”; 

Przewodniczący Komisji odczytał protokół z wyjazdowego posiedzenia; 

2) 9 października br. – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów na dzisiejszą sesję; 

- radny Kozłowski Tomasz – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych 

i Samorządu: 

Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła 1 posiedzenie wszystkich stałych Komisji, którego 

tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję; 
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- radny Kulczyński Roman – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 

Środowiska i Komunikacji: 

Komisja w okresie od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 15 września br. – wyjazdowe posiedzenie wspólnie z Komisją Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu. Sprawozdanie wcześniej przedstawił Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego; 

2) 5 października br. – wspólne posiedzenie Komisji, którego tematem było zaopiniowanie 

materiałów na dzisiejszą sesję; 

Do przedstawionych sprawozdań Komisji nikt nie zgłosił zapytań. 

Adn. 8 - Przedstawienie przez Zespół Opiniujący opinii o zgłoszonym kandydacie na ławnika 

do Sądu Rejonowego Poznań – Grunwald i Jeżyce w Poznaniu do orzekania w sprawach z 

zakresu prawa pracy. 

Opinię odczytał Przewodniczący zespołu – radny Roman Kulczyński. 

(Opinia Zespołu o zgłoszonym kandydacie na ławnika do Sądu Rejonowego Poznań – Grunwald 

i Jeżyce w Poznaniu do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy stanowi Załącznik Nr 6 

do protokołu). 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady zwróciła się do obecnego na sesji kandydata na ławnika 

– P.Jana Kryskowiaka czy chciałby zabrać głos ? 

Kandydat na ławnika nie zabrał głosu. 

 

Adn. 9 - Wybór komisji skrutacyjnej 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o podanie 3 kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

Do komisji skrutacyjnej zgłoszeni zostali: radny Tomasz Karasiewicz, radna Katarzyna 

Jakóbowska, radny Marek Piwowarski. Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad w/w składem komisji skrutacyjnej. 

Na 14 radnych obecnych na sesji wskazany skład komisji został przyjęty w głosowaniu 

jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady prosiła o wskazanie ze składu komisji przewodniczącego. 

Przewodniczącą komisji skrutacyjnej została radna Katarzyna Jakóbowska. 

 

Adn.10 - Wybory w głosowaniu tajnym 

Komisja skrutacyjna rozdała kartki do głosowania, a jej Przewodnicząca objaśniła sposób 

głosowania. Na kartce do głosowania figuruje nazwisko kandydata do Sądu Rejonowego 

Poznań-Grunwald i Jeżyce do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy-  P.Jana Tomasza 

Kryskowiaka. Głosuje się poprzez postawienie znaku „x” w kratce obok nazwiska „tak” lub 

„nie” tj. za wyborem lub przeciw. Z kolei zgodnie ze statutem gminy przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej wyczytywała kolejno z listy obecności nazwiska radnych i każdy podchodził do 

urny i oddawał głos. 
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Po przeprowadzonym głosowaniu tajnym  Komisja skrutacyjna zabrała urnę i udała się policzyć 

głosy a Przewodnicząca Rady zarządziła 5-minut przerwy. 

Po przerwie o godz.12.40  komisja skrutacyjna powróciła na salę i obrady zostały wznowione. 

Adn. 11 - Ogłoszenie przez komisję skrutacyjną wyników wyborów ławnika. 

Przewodnicząca Komisji skrutacyjnej odczytała protokół wyników głosowania wyboru ławnika. 

W wyniku przeprowadzonego tajnego głosowania zgłoszony kandydat na ławnika P.Jan 

Tomasz Kryskowiak otrzymał 14 ważnych głosów ”za” i tym samym został wybrany 

jednogłośnie na ławnika do Sądu Rejonowego Poznań-Grunwald i Jeżyce w poznaniu na 

kadencję 2024-2027. 

(Protokół komisji skrutacyjnej wraz z kartkami do głosowania stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu). 

Adn. 12- Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego Poznań-

Grunwald i Jeżyce w Poznaniu. 

Przewodnicząca Rady odczytała tekst uchwały. 

(Uchwała w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego Poznań-Grunwald i Jeżyce w 

Poznaniu stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu). 

P.Jan Kryskowiak podziękował Radzie za wybranie jego osoby na ławnika. 

 

Adn. 13 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Mieścisko. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 

W/w uchwała jest podyktowana ustanowieniem od 1 stycznia 2024 r. statusu miasta dla 

m.Mieścisko. W związku z czym jest konieczne dokonanie zmian nazewnictwa min na : miasto 

i gmina Mieścisko, burmistrz Mieściska, Urząd Miejski w Mieścisku. W/w zmiany spowodują  

żeby statut był aktualny z obowiązującym od 1 stycznia 2024 r. statusem. 

Do projektu uchwały zgłosił zapytanie radny Kulczyński: jeśli Mieścisko będzie miastem czy 

będą większe opłaty ? 

W odpowiedzi Sekretarz Gminy wyjaśniła, że rozporządzenie o nadaniu statusu miasta zostało 

wydane przez Ministra. Odbyły się konsultacje z mieszkańcami i była mowa, że nie wzrosną 

opłaty, np. nauczyciele nie stracą swoich przywilejów z tytułu dodatku wiejskiego bo zmiana 

statusu dotyczy miasta i gminy. 

- radny Kulczyński – sprecyzował zapytanie czy wzrosną podatki ? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że o stawkach podatków w uchwale decyduje Rada Gminy. Wójt na 

dzisiaj nie przedstawił projektów uchwał o wzroście podatków na przyszły rok. Niezależnie czy 

będzie miasto, czy gmina o uchwale w sprawie podatków decyduje Rada Gminy. 

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad 

projektem uchwały. 
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Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 13 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Mieścisko stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu). 

Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia Sołectwa Mieścisko. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 

Jest to kolejny projekt uchwały związany z nadaniem statusu miasta. Projekt uchwały był 

poddany konsultacjom i nie wpłynęły żadne wnioski, uwagi i opinie. 

Mieścisko nie będąc sołectwem jako miasto może podejmować inne inicjatywy. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania. Na 14 radnych 

obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu). 

(Uchwała w sprawie zniesienia Sołectwa Mieścisko stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu). 

Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie połączenia Sołectwa Gołaszewo z Sołectwem 

Piastowice. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 

Przy okazji zmian statutów sołectw zaproponowano podjęcie uchwały w sprawie zniesienia 

sołectwa Piastowice i połączenia go z sołectwem Gołaszewo. Ponieważ sołectwo jest bardzo 

małe, zaangażowanie mieszkańców podczas wyborów jest bardzo małe, więc jest propozycja 

o połączenie sołectwa Piastowice z sołectwem Gołaszewo i sołectwo będzie miało nazwę 

Gołaszewo. W związku z projektem uchwały odbyły się konsultacje w celu wyrażenia swoich 

opinii przez mieszkańców za pomocą ankiety konsultacyjnej. W czasie konsultacji wpłynęło 12 

ankiet od mieszkańców sołectwa Piastowice, z czego w 11 ankietach mieszkańcy byli przeciwni 

łączenia sołectw i  1 mieszkaniec był „za” połączeniem. Kiedy doszłoby do połączenia 2 sołectw 

w jedno to będzie to sołectwo Gołaszewo. 

Poza konsultacjami wpłynęło pismo od mieszkańców sołectwa Piastowice, że są przeciwni aby 

połączyć sołectwo Piastowice z sołectwem Gołaszewo. 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

- radna Mazurek – jaki będzie fundusz sołecki w przypadku oddzielnych sołectw i ich 

połączenia ? 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy planowany na 2024 rok fundusz sołecki na Gołaszewo 

wynosi 29.738 zł, a na Piastowice 15.560 co daje łącznie około 45.000 zł. W przypadku 

połączenia tych sołectw fundusz sołecki wynosiłby na 2024 rok 30.756 zł tj. 14.500 zł mniej niż 

te sołectwa byłyby oddzielne. 
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- radna Mazurek – skoro większość mieszkańców zgłosiła sprzeciw przeciw łączeniu sołectw, 

większość funduszu soleckiego Piastowice tak przekazują na drogi wiec uważam żeby 

pozostawić sołectwo Piastowice; 

- radny Tomasz Kozłowski – w jaki sposób są wydawane środki z funduszu sołeckiego przez 

sołectwo a Urzędu Gminy na drogi ? Jeśli w przyszłości będzie remont dróg czy mieszkańcy 

zostaną sami sobie ? 

W odpowiedzi Skarbnik Gminy wyjaśniła, że sołectwo Piastowice w 100% przeznaczało środki 

na remont dróg w ramach funduszu sołeckiego. Corocznie Gmina występuje o zwrot środków 

z funduszu sołeckiego z budżetu państwa, gdzie otrzymuje 30% zwrotu. W przyznawaniu  

środków na drogi, to Urząd Gminy będzie starał się przyznawać środki na remonty dróg, na 

pewno część środków z budżetu gminy te z jest przeznaczana na te drogi. 

- radny Kulczyński – skierował zapytanie do P.sołtys z Gołaszewa jak ona widzi propozycję 

połączenia sołectw ? 

- sołtys Gołaszewa – P.Bagrowska – nie wiem jak to będzie ? To jest ciężko  na dwie wsie. Niech 

Rada Gminy zdecyduje. Piastowice jest to małe sołectwo ale jest. Jeśli chodzi o zebrania w 

Piastowicach zawsze P.sołtys nie miał frekwencji. Myślę, że wspólnymi siłami pomogę. 

Napewno ze swojej strony będę starała się pomóc jak będą połączone sołectwa. 

- radny Rodzewicz – 14.000 zł ma być stracone po połączeniu sołectw a za te środki możnaby 

coś zrobić. 

- Skarbnik – to nie są stracone środki. Ewentualnie możemy mówić, że nie dostaniemy zwrotu 

30% z budżetu państwa. 

- Wójt – ten projekt uchwały o połączeniu sołectw jest wynikiem dyskusji. Sołectwo jest 

jednostką pomocniczą gminy. Nasza gmina ten fundusz sołecki realizuje. Sołectwo Piastowice 

jest specyficzną jednostką, jednocześnie z podziałem na 2 miejscowości. Musimy zwrócić 

uwagę, że jeśli jest potrzeba na remont drogi to bezpośrednio środki pochodzą z budżetu 

gminy. Są sołectwa, które nie przeznaczają na drogi z funduszu sołeckiego i wtedy gmina 

remontuje drogi z budżetu. W sołectwie Piastowice nie ma innej infrastruktury, tylko są 2 drogi 

gminne, które tam przebiegają. Jeżeli chcielibyśmy zrobić porządną drogę z kruszywa to 

trzebaby przeznaczyć środki z budżetu gminy. Mieszkańcy byli przeciwni temu rozwiązaniu o 

połączeniu sołectw z przyczyn naturalnych. Na zebraniach wiejskich w ostatnich latach była 

niewielka liczba osób. Ta społeczność jest tak mała, żeby większa była frekwencja. Ja już na 

komisjach podałem przykład to może jeszcze powinny mieć status sołectwa: Mirkowiczki, 

Wymysłowo czy Wybranówko ? Uważam to za racjonalne podejście. 

- radny Kozłowski Robert – są miejscowości jak Mirkowiczki i jest asfalt. 

- radna Mazurek – fundusz sołecki jest po to żeby nie zamykać aktywności tych małych 

miejscowości. Nie wszystko się sprowadza do dużych miejscowości. Jest to poczucie 

wspólnoty, kiedy decydują o podziale f.sołeckiego. 
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- Wójt – te względy finansowe nie są tu wyznacznikiem propozycji łączenia sołectw, tylko te 

wszystkie pozostałe powody. Biorąc pod uwagę wielkość sołectwa i dochody to osiedla 

mogłyby też być sołectwem. 

- radny Kulczyński – Strzeszkowo jest połączone z Miłosławicami, a jak jest zebranie wiejskie 

jeśli Strzeszkowo ma jakieś propozycje to  uwagi tych mieszkańców są brane pod uwagę i jest 

to załatwione. 

- radny Kozłowski Robert – zaproponował aby sołtys sołectwa Piastowice wypowiedział się. 

- sołtys sołectwa Piastowice – P.Bronicki -  znane są opinie mieszkańców. Pan Wójt mówił o 

zaangażowaniu. Otóż jeśli są jakieś prace na terenie sołectwa to nigdy nie było problemu żeby 

ktoś nie użyczył sprzętu. To zaangażowanie mieszkańców było na drogach żeby doprowadzić 

je do porządku. 

- radny Witucki – czy oprócz przekazania funduszu sołeckiego na drogi jeszcze planowane są 

środki na coś innego ? 

W odpowiedzi sołtys Piastowic wyjaśnił, że w tym roku 300 zł przeznaczono na zakup kosy 

spalinowej wykorzystanej jak są potrzeby wykaszania poboczy, a dzień dziecka organizuje ze 

swoich funduszy; 

- radna Mazurek – jest Pan za zniesieniem sołectwa Piastowice ? 

- sołtys Piastowic – ja mogę przedłożyć opinię mieszkańców, którzy nie chcą likwidacji tego 

sołectwa. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji: 5 radnych głosowało „za”, 7 „przeciw” i 2 radnych 

„wstrzymało się od głosu”. 

Uchwała większością głosów została odrzucona. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu). 

Adn.16 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutów Sołectw 

Gminy Mieścisko. 

W uzasadnieniu do projektu uchwały Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w związku z tym, że Rada 

Gminy nie podjęła uchwały o połączeniu sołectwa Piastowice z sołectwem Gołaszewo 

niezbędna jest Autopoprawka w w/w uchwale. 

Przedmiotem uchwały w sprawie nadania statutów sołectw są zmiany w nazewnictwie w 

związku z nadaniem od 1 stycznia 2024 r. statusu miasta dla Mieściska oraz zniesienia sołectwa 

Mieścisko. 

- radna Mazurek – Przewodnicząca Rady – zapytała radcę prawnego czy należy głosować 

Autopoprawkę osobno czy łącznie z uchwałą?  

W odpowiedzi radca prawny wyjaśnił, że można głosować łącznie z Autopoprawką. 
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Wobec powyższego Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały wraz z 

Autopoprawką. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała po uwzględnieniu Autopoprawki w głosowaniu 

została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutów Sołectw Gminy Mieścisko stanowi 

Załącznik Nr 15 do protokołu). 

Adn.17 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy Mieścisko, nadania jej statutu oraz określenia trybu zgłaszania wniosku o podjęcie 

inicjatywy uchwałodawczej. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Alicja Kędracka. 

W/w projekt uchwały jest związany ze zmianą nazewnictwa w związku z nadaniem od  

1 stycznia 2024 r. statusu miasta. Po podjęciu uchwały Młodzieżowa Rada Gminy w Mieścisku 

1 stycznia 2024 r. będzie miała nazwę Młodzieżowa Rada Miejska w Mieścisku. 

Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 14 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy Mieścisko, 

nadania jej statutu oraz określenia trybu zgłaszania wniosku o podjęcie inicjatywy 

uchwałodawczej stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu). 

 

Adn. 18 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na 

rok 2023. 

Skarbnik Gminy – Paulina Durak poinformowała, że do projektu uchwały oraz Autopoprawki 

przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji, dzisiaj na sesji wprowadza się jeszcze  

Autopoprawkę Nr 2, która dotyczy zwiększenia dochodów w kwocie 47.700 zł na wybory 

parlamentarne zarządzone na dzień 15 października 2023 r. a dotyczą one środków na  

zryczałtowane diety dla członków obwodowych komisji wyborczych w kwocie 41.700 zł oraz 

dowóz wyborców do lokali na kwotę 6.000 zł. Ponadto przenosi się wydatki w kwocie 4.000 zł 

z zakupów do usług (przygotowanie i przeprowadzenie wyborów). 

W wyniku zmian zwiększa się dochody o kwotę 1.081.347,22 zł i o taką kwotę zwiększa się 

wydatki budżetu gminy. 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła wszystkie zmiany w dochodach i wydatkach budżetu 

po uwzględnieniu 2 Autopoprawek min: 

– zwiększono wydatki o kwotę 60.000,00 zł na inwestycję „Budowa sieci wodociągowej dla wsi 

Gołaszewo” 
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- wprowadzono wydatki w kwocie 788.953,18 zł na realizację zadania „Zwrot producentom 

rolnym części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego 

do produkcji rolnej” 

– zmniejszono wydatki o kwotę 159.250,45 zł z inwestycji na „Budowa drogi gminnej w 

Budziejewie” 

– zwiększono wydatki o kwotę 86.890,65 zł na inwestycję „Przebudowa przejścia dla pieszych 

przy Szkole Podstawowej w Mieścisku – ul. Zacisze” 

– zwiększono wydatki o kwotę 5.500,00 zł z przeznaczeniem na remont lokali komunalnych  

- zwiększono wydatki o kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem na przygotowanie operatu 

szacunkowego 

– zwiększa ono wydatki o kwotę 25.000,00 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia 

– zwiększono wydatki o kwotę 19.088,00 zł z przeznaczeniem na usługi 

– zwiększono wydatki o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na podróże służbowe 

– zwiększono wydatki o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na szkolenia 

– zwiększono wydatki o kwotę 41.700,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę diet ryczałtowych  

– zwiększono wydatki o kwotę 4.000,00 zł z przeznaczeniem na zakupy  z usług 

– zwiększono wydatki o kwotę 6.000,00 zł z przeznaczeniem na przewozy  

– zwiększono wydatki o kwotę 6.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu psa 

służbowego dla Komendy Powiatowej Policji  

– zwiększono wydatki o kwotę 14.805,45 zł z przeznaczeniem na dotację dla Szkoły 

Podstawowej w Popowie Kościelnym  

– zwiększono wydatki o kwotę 9.580,00 zł z przeznaczeniem na dotację dla gmin, do których 

uczęszczają dzieci z terenu Gminy Mieścisko   

– zwiększono wydatki o kwotę 7.410,00 zł z przeznaczeniem na dotację dla Przedszkola w 

Popowie Kościelnym   

– zwiększa się wydatki o kwotę 8.075,70 zł z przeznaczeniem na dotację dla Przedszkola w 

Popowie Kościelnym - nagrody 

– zwiększono wydatki o kwotę 12.440,00 zł z przeznaczeniem na dotację dla Szkoły 

Podstawowej w Popowie Kościelnym – niepełnosprawność  

– zwiększono wydatki o kwotę 30.750,00 zł z przeznaczeniem na przygotowanie wniosku na 

dofinansowanie adaptacji szkoły na przedszkole 

– zwiększono wydatki o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na inwestycję „Plac zabaw przy 

przedszkolu w Mieścisku”  
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– zwiększono wydatki o kwotę 4.000,00 zł z przeznaczeniem na wydatki związane z 

zagospodarowaniem odpadów komunalnych 

– zwiększono wydatki o kwotę 16.000,00 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia bezosobowe 

– zieleń  

– zwiększono wydatki o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na zakupy – zieleń – z usług  

– zwiększono wydatki o kwotę 13.372,00 zł z przeznaczeniem na usługi  

– zwiększono wydatki o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na dotację na usuwanie azbestu  

– zwiększono wydatki o kwotę 11.000,00 zł z przeznaczeniem na inwestycję pn. „Doposażenie 

świetlicy „Zostaw chatę chodź pod wiatę – Kłodzin” 

– zmniejszono wydatki o kwotę 30.000,00 zł z przeznaczeniem na inwestycję pn. „Remont 

dachu dworca kolejowego w Mieścisku”  

Do projektu uchwały zgłosili zapytania radny Kulczyński i radna Mazurek. 

Na zgłoszone zapytania odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy – Paulina Durak. 

(dyskusja nad projektem uchwały: BIP – transmisja obrad godz. 13.23-13.26.) 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad 

projektem uchwały. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Mieścisko na rok 2023 po 

uwzględnieniu Autopoprawek stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu). 

Adn.19 - Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2023-2038. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w związku z tym, że jest uchwała w sprawie zmian w 

budżecie z Autopoprawką to o te same kwoty należy zmienić WPF. 

Do Załącznika nr 2 dodano przedsięwzięcie: Utworzenie żłobka w Mieścisku. 

Ponadto w Załączniku Nr 2 do uchwały dokonano zmiany w przedsięwzięciach: Budowa sieci 

wodociągowej dla wsi Gołaszewo, Wdrożenie aplikacji LP-Portal, Remont dachu dworca 

kolejowego w Mieścisku. 

W uchwale zmniejsza się kwotę planowanej do zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska do kwoty 4.254.639,78 zł. 

Do projektu uchwały zgłosił zapytanie radny Kulczyński dot. utworzenia żłobka w Mieścisku i 

zaplanowanej na 2023 rok w Wykazie Przedsięwzięć kwoty 157.000 zł. Czy już coś wiadomo 

odnośnie finansowania ? Czy gmina też będzie dokładać czy tylko będą środki zewnętrzne ? 

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że są środki na przygotowanie całej dokumentacji. Natomiast 

dotację, którą otrzymaliśmy dotyczy całego zadania. Środki mają pochodzić z Krajowego 

Funduszu Odbudowy. Najpierw musimy dostać te pieniądze na które czekamy. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad 

projektem uchwały. 
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Na 14 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 14 

głosach „za”. 

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu). 

(Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 

na lata 2023-2038 stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu). 

Adn.20 - Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że od ostatniej sesji nie wpłynęła żadna interpelacja ani 

zapytanie na piśmie. 

 

Adn. 21 - Wolne głosy i wnioski 

W wolnych głosach i wnioskach Przewodnicząca Rady udzieliła głosu mieszkańcowi sołectwa 

Jaroszewo Drugie - P.Józefowi Juszkiewiczowi – wieloletniemu działaczowi w organizacjach 

rolniczych. 

P.Juszkiewicz poinformował, że mimo że od wielu lat nie uczestniczy w sesjach to mimo to 

wielu radnych wie o jego działalności wynikającej z jego uprawnień i społecznych funkcji. Jest 

min. zaprzysiężonym biegłym sądowym jeśli chodzi o motoryzację, członkiem Rady KOWR-u, 

członkiem Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy a ostatnio powołany został na członka Powiatowej 

Rady Rynku Pracy. Poinformował też, że z 3 komitetów wyborczych udało mu się powołać 

członków obwodowych komisji wyborczych na terenie gminy na wybory parlamentarne; 

Wskazał, że jest kilka dyskusyjnych spraw, które go interesują i powinny być nagłośnione, tym 

bardziej gdy nasza wieś Mieścisko stanie się miastem. Podał kilka spraw aby wprowadzić do 

realizacji. 

1) obwodnica w Mieścisku, 

2) wyjaśnienie nazw 2 wsi i powrót do wcześniejszych nazw: Jaroszewo Drugie – w 

dokumentach geodezji nadal jest Jaroszewo-wieś królewska i Jaroszewo Pierwsze, które w 

Geodezji jest Imielinko; 

3) drogę od krzyżówki na Skoki - wskazane żeby pokryć tę drogę dywanikiem; 

3) przy ul.Dębowej w Jaroszewie – odcinek na dł.300 m – zły stan nawierzchni, nieutwardzony, 

który przynosi wstyd  i w tym miejscu P.Juszkiewicz złożył wniosek żeby pokryć dywanikiem 

90-100 m na ul.Dębowej; 

4) droga polna z Jaroszewa do Nieświastowic robi się coraz węższa. Dwa pojazdy nie miną się. 

(Szczegółowe wystąpienie: BIP-transmisja – godz.13.33 – 13.46). 

- radny Karasiewicz – w imieniu OSP Popowo Kościelne podziękował firmie de HEUS za 

przyznanie grantu. 

Z kolei głos zabrał Wójt Gminy i poinformował o otrzymanym dofinansowaniu na budowę sali 

gimnastycznej w Popowie Kościelnym. Jeszcze w październiku będzie ogłoszony przetarg na 

budowę sali. 

Ponadto gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie 1.700.000 zł na adaptację budynku 

„czerwonej Szkoły” w Mieścisku na Przedszkole. 

Jednocześnie Wójt poinformował, że już od dzisiaj większość oddziałów jest przeniesiona do 

oddanego budynku Szkoły Podstawowej po modernizacji. 

- Przewodnicząca Rady – radna Mazurek – złożyła podziękowanie na ręce Wójta za 

pozyskiwane środki zewnętrzne. 



13 
 

- Sekretarz Gminy – poinformowała mieszkańców o siedzibach obwodowych komisji 

wyborczych, granic obwodów,  jakie będą w najbliższych wyborach parlamentarnych, w tym 4 

nowych obwodach. Również poinformowała, że w dniu wyborów na terenie gminy będzie 

funkcjonował bezpłatny transport. 

- P.Jan Kryskowiak – podziękował za utworzony park Św.Huberta w Mieścisku,  jednocześnie 

wnioskując aby na wysokości przejazdu kolejowego pomalować pasy bo jest tam bardzo duży 

ruch. 

- sołtys sołectwa Piastowice - podziękował Radzie Gminy za podjętą decyzję aby nie łączyć 

sołectw i wzięła pod uwagę głosy mieszkańców. 

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała wszystkim za udział i zamknęła LXXI sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

  Protokółowała:          Przewodniczyła sesji: 

 

 Inspektor ds. obsługi organów                     Przewodnicząca Rady 

             Gminy 

                      /Wiesława Kujawa/             /Kamila Mazurek/ 

 

                     

 


